
Pani Minister
Rodziny Pracy i Polityki Społecznej

Nie ma nas żłobków , ani w Departamencie ,ani Radach ,Komisjach i Zespołach ani 
w Jednostkach organizacyjnych .
Według stanu w dniu 31 grudnia 2022 r. w Polsce działało 5,3 tys. placówek opieki 
nad dziećmi w wieku do lat 3
Liczba miejsc we wszystkich placówkach opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 
wyniosła 206,0 tys.
W placówkach opieki nad dziećmi do lat 3 pracowało 34,2 tys. opiekunów.
Jak to możliwe że nie zasługujemy nawet na Komisje do spraw żłobków ?
Jak to możliwe ,że opieka nad najmłodszymi , naj bardziej bezradnymi polakami nie 
ma przedstawicieli w Ministerstwie ,które zadbało by o jego sprawy .A sprawy 
najmłodszych Polaków to nie tylko miejsce w żłobku ale przede wszystkim dobre 
warunki w tym żłobku , najlepsza opieka i bezpieczeństwo .
Jak to możliwe że we współczesnym Świecie w centrum Europy istnieją żłobki ,w 
których dzieciaki przebywają po 10 godzin dziennie w grupach 40 osobowych + 
personel ? Jak to możliwe że w tych grupach przebywają dzieci z 
niepełnosprawnościami ? Jak to możliwe że w wakacje starsze dzieci ,w wieku 
przedszkolnym szkolny wraz z rodzicami odpoczywają w domu , w parku , na 
basenie a maluch przebywa w żłobku od rana do zamknięcia żłobka , bo nie ma 
przepisów ,które by wskazywały konieczność zrobienia dzieciakom wolnego ?
Jak to możliwe że buduje się żłobki nowe bez ogrodów albo z mini ogródkami gdzie 
dzieci są wyprowadzane po 15 minut , grupa po grupie bo naraz się nie mieszczą ? 
Oczekuję regulacji w tych poruszonych zagadnieniach . Jest tak że buduje się nowy 
żłobek wraz z przedszkolem i w przedszkolu pomieszczenia są przystosowane do 25 
dzieci ,bo tak stanowią przepisy a obok taki sam żłobek ale pomieszczenia na 40 
dzieci w grupie ,bo przepisów na to nie ma , ograniczeniem są tylko m2/dziecko ? 
Więcej miejsc w żłobkach ,tak ale za tym powinna jakość . Żłobek nie ma być byle 
jaki ,byle był . Maluszki na to nie zasługują .
Pracownicy żłobków to odrębny temat . Pracują 8 godzin w warunkach jakie 
opisałam wyżej ,najczęściej za najniższą krajową .
W dniu 19.03 .2024 dowiedziałam się z TV że „Czas docenić ciężką pracę „ i 
pracownicy socjalni dostaną 1000 zł do pensji . Czy pracownicy żłobków nie 
zasłużyli na podobne potraktowanie ? Pracują mniej ? Lżejszą mają pracę ? A może 
mniej odpowiedzialną ?
Pani Minister , czas to zmienić .Dzieci żłobkowe i pracownicy pokładają w Pani 
wielkie nadzieje na zmianę na lepsze .Pewne sprawy bezwzględnie należy 
uregulować .
Działając dla dobra dziecka do lat 3 wskazane jest :



1 Ustalenia jak co najmniej w przedszkolach grup na max 25 dzieci /dla najmniejszej 
grupy max 15 dzieci

2. Ustalenie jak co najmniej jak w przedszkolu grup max 5 dzieci ze spektrum
autyzmu obecnie do ukończenia żłobka przebywają te dzieciaki w dużych 

żłobkowych grupach co jest dla nich z ogromną szkodą jak i pozostałych dzieci .3
3. Skonstruowanie przepisów w sposób klarowny ,tak żeby na pielęgniarkę

zatrudnioną w żłobku nie były przyjmowane dzieci/ a są przyjmowane nawet jak 
żłobek jest przeznaczony nal50 dzieci.

4. Bardzo wskazany byłby dostęp do logopedy i psychologa .


